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Beantwoording van de vragen 
 
1. Uit welk gedeelte van het vastgestelde afwegingskader voor grootschalige energie blijkt dat ruimte geven aan 
onderzoek, ook ruimte geven aan pilots in het open landschap buiten de polders Barwoutswaarder en Reijerscop 
om betekent, te verstaan als het landschap rondom de dorpskernen?  
Het onderzoeksproject Veenboeren in Beweging wordt als onderzoek genoemd onderaan pagina 22 van het 
Afwegingskader Woerden Duurzame Elektriciteit, zoals door uw raad is vastgesteld in 2021. 
Het pilotproject betreft een klein zonnepark in veenweidegebied, gefinancierd door de Regio Deal Bodemdaling Groene 
Hart. In dit gebied is bodemdaling een probleem, onder meer voor het klimaat en de uitoefening van landbouw en 
veeteelt. Het doel van de pilot is onderzoek doen naar het effect van zonnepanelen in bodemdalingsgebied op natuur, 
biodiversiteit, weidevogels en waterberging. En ook om onderzoek te doen naar zonne-energie als verdienmodel voor 
agrariërs in gebieden met bodemdaling. Gezien deze doelen kan dit onderzoek uitsluitend worden uitgevoerd op 
veenweidegrond. De resultaten van het onderzoek worden gedeeld met de deelnemers van de Regio Deal Bodemdaling 
Groene Hart (provincie Zuid-Holland, provincie Utrecht, gemeente Gouda, gemeente Alphen aan den Rijn, 
hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden, hoogheemraadschap Schieland en de Krimpenerwaard en 
hoogheemraadschap Rijnland). 
 
De pilot valt qua grootte onder middelgrote zonnevelden, omdat het perceel kleiner zal zijn dan 1 hectare. Middelgrote 
zonnevelden zijn volgens het genoemde afwegingskader toegestaan nabij lintbebouwing en boerenerven, dus ook buiten 
de polders Barwoutswaarder en Reijerscop.  
 
2. Is bij het besluiten van deze pilot ook rekening gehouden met de voorkeur van inwoners voor zon -op-dak 
t.o.v. zon op landbouwgrond zoals naar voren is gekomen uit het participatietraject afwegingskader 
grootschalige energie?  
Zon-op-dak staat inderdaad als een prioriteit in het afwegingskader en wordt door de gemeente ook gestimuleerd. Dit jaar 
nog informeren wij u over de voortgang van het realiseren van zon op grote daken. Daarnaast biedt het afwegingskader 
ruimte voor middelgrote zonnevelden, die al open staan voor vergunningverlening.  
 
3. Bij het vaststellen van het raadsvoorstel afwegingskader grootschalige energie is er een motie zonneladder 
aangenomen. Waarom zou de zonneladder niet voor pilots gelden?  
De zonneladder geeft aan in welke gewenste volgorde zonne-energieprojecten moeten worden toegepast, te beginnen 
met lege daken en pas als laatste optie op goede agrarische grond. De motie Zonneladder is in 2018 in de Tweede 
Kamer door mw. Carla Dik-Faber (ChristenUnie) c.s. ingediend en aangenomen, en was bedoeld om in samenspraak met 



decentrale overheden een zonneladder op te stellen voor de inpassing van zonne-energie. Ook ChristenUnie-SGP 
Woerden c.s. heeft een motie Zonneladder ingediend voor grootschalige zonne-energieprojecten bij de behandeling van 
het afwegingskader op 15 juli 2021. Deze motie beoogt stapsgewijs grootschalige zonne-energie in te passen in onze 
gemeente en deze motie is door uw raad aangenomen. De zonneladder geeft wel een volgorde aan in wenselijkheid van 
locaties voor zonnevelden, maar geen volgorde in tijd. Zonneveldenprojecten, zowel op daken als op veld, worden dus 
gelijktijdig uitgevoerd om op tijd te kunnen voldoen aan de klimaatdoelen. Dit blijkt ook uit de toelichting van het kabinet 
(Kamerbrief Beantwoording moties Dik-Faber over een zonneladder als nationaal afwegingskader bij inpassing van 
zonne-energie, bijlage D/22/078915).   
 
De gemeente geeft invulling aan de zonneladder door vol in te zetten op zon op grote daken en zoekt naar mogelijkheden 
voor zonnepanelen op en langs infrastructuur. Omdat deze vormen van zonnevelden bij elkaar niet voldoende energie op 
zullen leveren, wordt ook gekeken naar zonnevelden op minder waardevolle landbouwgrond. Het onderzoeksproject 
draagt bij aan die laatste optie. 
De nadruk bij het onderzoeksproject Veenboeren in Beweging ligt op onderzoek naar de mogelijkheden om 
zonnepanelen te combineren met het remmen van bodemdaling en de effecten van deze combinatie op de waterkwaliteit, 
biodiversiteit en landschappelijke kwaliteit. Het gaat niet om grootschalige duurzame energie en heeft niet als doel om zo 
veel mogelijk energie op te brengen. Het onderzoek vindt plaats op percelen die door bodemdaling op termijn steeds 
minder geschikt zullen zijn voor agrarisch gebruik. 
 
4. Een van de redenen om de pilot uit te voeren, zou de effecten op natuur en weidevogels zijn. Heeft het college 
voor deze pilot contact gehad met de lokale natuurvereniging (RVV) over welke info er al bekend is over effecten 
van zonnevelden op de natuur en weidevogels? Zo ja, welke info had deze organisatie? Zo nee, waarom niet?  
Wanneer het onderzoeksperceel is vastgesteld, zal gebruik gemaakt worden van beschikbare gegevens van onder 
andere de agrarische natuurvereniging Rijn Vecht en Venen. Er is contact gelegd met het RVV, maar omdat het perceel 
nog niet bekend is, heeft dat nog niet tot een afspraak geleid.  
 
5. Welke toegevoegde waarden zou de pilot hebben t.o.v. de informatie van het RVV?  
De insteek van de pilot is onderzoek naar de mogelijkheden om zonnepanelen te combineren met het remmen  van 
bodemdaling. Er wordt geëxperimenteerd met verschillende waterstanden in veenweidegebieden en het langdurig effect 
op bodemdaling, natuur, landschap en waterkwaliteit. Er is al veel onderzoek gedaan naar zonne-energie op land, maar 
nog niet naar zonne-energie op veenweidegrond. Ons is niet bekend dat deze informatie bij de RVV voorhanden is. Zodra 
het perceel definitief is vastgesteld, ligt het voor de hand de RVV daar dan bij te betrekken.  
 
6. Er zijn grondbezitters in dit gebied die zelf geen agrarische activiteiten meer plegen, maar hun gronden 
verpachten aan derden. In de raadsinformatiebrief van april wordt gesproken over het geven van positieve 
economische impulsen aan agrarische bedrijfsvoering. Kan grond die wordt verhuurd aan derden dus niet direct 
gebruikt worden voor eigen agrarische bedrijfsvoering in dit kader in aanmerking komen voor deze pilot?  
Veenboeren in Beweging is een onderzoeksproject. De keuze van het beste perceel voor dit onderzoek is afhankelijk van 
veel factoren en die zijn in de afgelopen maanden onderzocht. In de komende maanden komen wij met een 
raadsinformatiebrief waarin wij nader ingaan op de perceelkeuze en de afwegingen die daarbij gemaakt worden. En hoe 
de pilot verder uitgevoerd zou kunnen worden.  
 
7. In het verleden zijn er ook ideeën geweest om zonnepanelen op boerensloten te plaatsen. Is daar in deze pilot 
ook sprake van? Zo nee, waarom niet?  
Nee. De pilot Veenboeren in beweging gaat vooral om onderzoek naar het effect op bodemdaling. Het project wordt 
gefinancierd vanuit het programma Regio Deal bodemdaling Groene Hart. Zonnepanelen op boerensloten vallen niet 
binnen dit doel. 
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2. Kamerbrief Beantwoording moties Dik-Faber over een zonneladder als nationaal afwegingskader bij inpassing 
van zonne-energie, bijlage D/22/078915) 

 



  
 

1 van 1 

Schriftelijke vragen - Zonnepilot in veenweidegebied Kamerik/Kanis 

 

In de raadsinformatiebrief (afgelopen voorjaar) werden we als raad geïnformeerd over een 

voorgenomen pilot van gemeente Woerden in samenspraak met de provincie Utrecht en het 

waterschap HDSR om een demonstratieproject zonne-energie in de veenweiden bij Kamerik/Kanis op 

te starten. Hier werd afgelopen zomer op een dorpsplatformavond in Kamerik over geïnformeerd 

door de gemeente, waar kritisch op is gereageerd. De pilot moet meer info geven op de effecten van 

bodemdaling, waterkwaliteit, natuur en biodiversiteit in het veenweidelandschap. 

In de beleving van het CDA en de ChristenUnie-SGP gaan pilots een stap verder dan onderzoek. 

Uiteraard zullen pilots onderzoeksresultaten opleveren, maar het aanleggen van een ‘pilot 

zonneveld’ neigt in de beleving van inwoners al veel meer naar uitvoering: of het bouwen van 

zonneweiden in het open landschap voor energieproductie of een concrete opmaat daar naartoe. 

Wetende dat zonnevelden in het open landschap gevoelig liggen, in het bijzonder buiten de 

aangewezen polders Reijerscop en Barwoutswaarder om, is er tijdens het raadsbesluit betreffende 

de opwekking van grootschalige energie de zogenoemde ‘zonneladder’ aangenomen. Met de 

zonneladder geeft de raad sturing aan welke gebieden het eerste in aanmerking komen voor 

zonneprojecten. 

 

De fracties van CDA en ChristenUnie-SGP hebben hierover de volgende vragen: 

1. Uit welk gedeelte van het vastgestelde afwegingskader voor grootschalige energie blijkt dat 

ruimte geven aan onderzoek, ook ruimte geven aan pilots in het open landschap buiten de 

polders Barwoutswaarder en Reijerscop om betekent, te verstaan als het landschap rondom de 

dorpskernen? 

2. Is bij het besluiten van deze pilot ook rekening gehouden met de voorkeur van inwoners voor zon 

-op-dak t.o.v. zon op landbouwgrond zoals naar voren is gekomen uit het participatietraject 

afwegingskader grootschalige energie? 

3. Bij het vaststellen van het raadsvoorstel afwegingskader grootschalige energie is er een motie 

zonneladder aangenomen. Waarom zou de zonneladder niet voor pilots gelden? 

4. Een van de redenen om de pilot uit te voeren, zou de effecten op natuur en weidevogels zijn. 

Heeft het college voor deze pilot contact gehad met de lokale natuurvereniging (RVV) over welke 

info er al bekend is over effecten van zonnevelden op de natuur en weidevogels? Zo ja, welke 

info had deze organisatie? Zo nee, waarom niet? 

5. Welke toegevoegde waarden zou de pilot hebben t.o.v. de informatie van het RVV? 

6. Er zijn grondbezitters in dit gebied  die zelf geen agrarische activiteiten meer plegen, maar hun 

gronden verpachten aan derden. In de raadsinformatiebrief van april wordt gesproken over het 

geven van positieve economische impulsen aan agrarische bedrijfsvoering. Kan grond die wordt 

verhuurd aan derden dus niet direct gebruikt worden voor eigen agrarische bedrijfsvoering in dit 

kader in aanmerking komen voor deze pilot? 

7. In het verleden zijn er ook ideeën geweest om zonnepanelen op boerensloten te plaatsen. Is 

daar in deze pilot ook sprake van? Zo nee, waarom niet? 

 

John Boere, CDA Woerden 

Daphne van der Wind, ChristenUnie-SGP  

Harm van der Wilt (commissielid), ChristenUnie-SGP 
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